
 

 

Budgetmøde juni 2022 
 
Covid 19 – 2022 problemstilling    
Vi er taknemmelige for byrådets støtte til foreningslivet gennem pandemien. Vi er bekymrede for vore foreningers 
årsregnskaber for 2020. Dels pga. nedlukning og kontingenttab i første halvdel af 2021. Dels medlemstab generelt og 
manglende indtægtsgivende arrangementer. Endelig er der risiko for, at de nationale puljer ophører.  
 
Idrætsrådet anbefaler, at KFU afsætter Covid 19 midler til brug i 2022 qua faktiske regnskabstal for 2021.  
 
Covid 19 – genstart via PULSÅREt  
Genstart, genrekruttering og fastholdelse af medlemmer kommer til at blive en kæmpe dagsorden for alle foreninger og 
idrætsrådet i den kommende lange tid. Særligt børn og unge skal genstartes og ind i sunde aktive vaner med fællesskaber 
og bevægelse. Vi foreslår PULSÅREt, hvor der skabes en fælles platform for skole-foreningssamarbejde over hele 
kommunen, hvor alle oplever idrætten og broer mellem skoler og foreninger skabes/styrkes.  
 

Idrætsrådet anbefaler, at KFU og B&U afsætter kr. 0.5 mio. til genstartsindsatsen jf. PULSÅREt med start primo august.  
 
Frivillighedskampagne  
Mange frivillige ledere har ydet et fantastisk arbejde gennem pandemien med at fastholde aktivitet og fællesskab på 
nogle meget vanskelige og skiftende grundvilkår – der mere grund end nogensinde til at hylde vore frivillige.  
Andre frivillige har vi mistet i forløbet – eller de er på stand by … de skal genstartes, genrekrutteres, fastholdes som en 
del af et attraktivt, meningsgivende fællesskab at blive en del af.  
 
Idrætsrådet anbefaler sammen med Fritidsråd, DGI og forvaltningen at KFU afsætter kr. 0.5 mio. til en kampagne i 2022.  
 
Halfaciliteter    
Mange haller har større og mindre projekter i gang, jf. budgetmaterialet. Vigtigt at komme på forkant og afsætte midler, 
herunder en opmærksomhed på renoveringer af svømmehaller og større integration mellem ude og inde funktionalitet, 
så tidens udendørsidrætsbølge integreres med sociale indendørs faciliteter og fællesskaber.  
    
Idrætsrådet anbefaler en årlig investeringsramme på kr. 7-10 mio.  
 
Fodboldanalysen  
Vi står foran en analyse af behovet for nye boldbaner, renovering af boldbaner, samt lysanlæg på et bredt spekter af 
udendørsidrætsanlæg, fx fodbold, tennis og ridebaner. Vi er bl.a. bekendte med særlige problemstilling i B 67 og BT.  
 
Idrætsrådet anbefaler en årlig investeringsramme på kr. 1.5 mio..  
 
Klubhuse & spejderhytter  
Vi oplever stor efterspørgsel på puljen, der dog i år har haft mange gråzoneprojekter. Vi forventer øget pres på puljen i 
forlængelse af kommende informationsmøder med foreningerne. Der kommer hele tiden nye frivillige til og det er en 
vigtig dagsorden at være tydelig omkring. 3 projekter medsendes med varm anbefaling til pulje for mindre anlæg.  
 
Idrætsrådet anbefaler en årlig investeringsramme på kr. 0.8 mio. kr.  
 
Økonomi  

Budgetforslag  2022 2023 2024 2025 
Forbedringer af halfaciliteter  7-10 mio.  7-10 mio. 7-10 mio. 7-10 mio. 

Energi & klubhuse  0.8 mio.  0.8 mio. 0.8 mio. 0.8 mio. 

Fodboldbaner & lysanlæg 1.5 mio.  1.5 mio. 1.5 mio. 1.5 mio. 

PULSÅREt  0.5 mio.  0.5 mio. 0.5 mio. 0.5 mio. 
Frivillighedskampagne  0.5 mio.     

Covid 19 konsekvenser  2.0 mio.     

Udvikling af Viborg Flyveplads Der henvises til KFU sag 

Etablering af nye idrætshaller Der henvises til KFU sag 

 
 


